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Telefonnotat - Bjarne Thorbjørnsen fra Fødevarestyrelsen og Mette Schjødt 

 

Telefonsamtale den 18. april 2016 mellem Bjarne Thorbjørnsen fra Fødevarestyrelsen og 

Mette Schjødt, fra Fredericia Kommune.   

Bjarne Thorbjørnsen ringede vedr. Fredericia Kommunes mail af 14. april 2016 til Fødeva-

restyrelsen. Mailen indeholder spørgsmål til Fødevarestyrelsens pressemeddelelse af 29. 

marts 2016.  

 

Bjarne Thorbjørnsen oplyste følgende: 

Fødevarestyrelsen forventer at finde den pågældende alge, specielt om foråret. Selve algen 

er ikke nødvendigvis giftig, det afhænger af mængden af giftstof, der dannes. Der kan så-

ledes godt være store forekomster af algen uden at giftniveauet er for højt. Fødevarestyrel-

sen registrerede første gang en overskridelse af grænseværdien for giften i algen i 2005. 

Siden har der været enkelte overskridelser, senest i 2014.  

 

Det er en usædvanlig hændelse, at der er en så stor udbredelse af algen og med så høje 

koncentrationer af giftstoffet.  

 

Fødevarestyrelsen har ikke koblet algeforekomsten sammen med udslippet af kvælstof i 

Fredericia. Bjarne Thorbjørnsen oplyste, at han ikke vidste, at der var ledt store mængder 

kvælstof ud i Lillebælt som følge af hændelsen i Fredericia. 

 

På nuværende tidspunkt er alle områder på nær to åbnet for fangst af muslinger igen. 

Samtlige prøver ligger under grænseværdien, men i to af områderne skal der udtages end-

nu en kontrolprøve, før de kan åbnes igen.  

 

Bjarne oplyste endvidere, at Nina Lundholm fra Købehavns Universitet har en meget stor 

viden om den konkrete alge og algegift.  

Prøveudtagningen foretages af muslingefangerne. Der er tale om egenkontrolprøver som 

Fødevarestyrelsen indsamler og vurderer.  

Fødevarestyrelsen udarbejder et skriftligt svar til Fredericia Kommune, hvori kommunen 

får svar på spørgsmålene i mail af 14. april 2016. 
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